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Bij brief van 10 juni 2022, ingekomen op 13 juni 2022, heeft u namens de 

GroenLinks fractie schriftelijke vragen gesteld.

Wij beantwoorden deze vragen als volgt.

1. Is het College het met GroenLinks eens dat we de inzet van de provincie om 

de luchtkwaliteit te verbeteren verder moeten intensiveren? Welke 

mogelijkheden ziet het College om dit te doen?

Antwoord: Ja, daarvoor hebben wij het Schone Lucht Akkoord (SLA) 

ondertekend. Met het SLA en onze uitvoeringsagenda wordt toegewerkt naar 

verdere verbetering van de luchtkwaliteit o.a. door verdere integratie van de 

SLA-doelen te borgen in dossiers zoals energie- en mobiliteitstransitie. Door 

nationale en internationale samenwerking kan de luchtkwaliteit verder worden 

verbeterd. Daarnaast zullen de maatregelen m.b.t. de stikstofproblematiek een 

positieve invloed hebben op de luchtkwaliteit.    

2. De GGD adviseert om in te zetten op bronmaatregelen. In het advies staat 

dat “op regionaal niveau kan gedacht worden aan lage emissie-eisen in OV-

concessies (bv. elektrificatie), het verlagen van de snelheid op provinciale 

wegen en het verbeteren van de fiets- en OV-infrastructuur tussen steden en 

dorpen”. Is de provincie bereid om met dit advies aan de slag te gaan om de 

luchtkwaliteit voor de Brabanders te verbeteren? Graag per genoemde 

mogelijke maatregel reactie waarom wel/niet, hoe en wanneer.

https://www.schoneluchtakkoord.nl/
file://fshomedir/Homedir$/pgler/Downloads/Schone%20Lucht%20Akkoord%20(5).pdf
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Antwoord: Ja, de provincie geeft binnen het mobiliteitsbeleid al nadrukkelijk 

invulling aan bronmaatregelen. Op basis van de visie Gedeelde mobiliteit is 

maatwerk, wordt het aandeel elektrische bussen (ZE) de komende jaren 

uitgebreid.  

In ’s-Hertogenbosch en Eindhoven worden al ZE-bussen ingezet (19 bussen in 

’s-Hertogenbosch, 43 in Eindhoven). Als onderdeel van de 

verlengingsafspraken voor de concessies West- en Oost Brabant wordt dit 

aantal de komende jaren verder uitgebreid, in Oost Brabant stromen 68 ZE-

bussen in. Met de start van de nieuwe concessie West Brabant (juli 2025 zullen 

alle bussen (met uitzondering van de buurtbussen en de Brabantliners, 

waarvoor nog geen goed ZE–materieel beschikbaar is) in totaal 150 bussen, ZE 

zijn, voor Oost Brabant  is dit vanaf 2027 het geval. In Zuidoost Brabant wordt 

binnen 1 jaar 66 dieselbussen vervangen door ZE-bussen. Aan het einde van de 

concessie Zuidoost Brabant zullen daar alle bussen ZE zijn. Uiterlijk in 2030 zal, 

in overeenstemming met de landelijke afspraken, het gehele openbaar vervoer 

met ZE-voertuigen worden uitgevoerd. 

Bij de aanleg en onderhoud van provinciale wegen, maar ook bij herinrichting 

van wegen van gemeenten is het goed faciliteren van snel en comfortabel 

openbaar vervoer voor ons een belangrijk aandachtspunt. 

Provinciale wegen hebben binnen het Duurzaam Veilig-concept dat 

wegbeheerders in Nederland volgen een functie die vooral gericht is op een 

veilige doorstroming en afwikkeling van het verkeer. Vanwege deze functie 

hebben onze wegen hoofdzakelijk een snelheidsregime van 80 km/h buiten de 

bebouwde kom. Binnen de kom geldt meestal 50 km/h. 

Het effect van een verlaging van de maximumsnelheid op de uitstoot van 

fijnstof, de geluidsoverlast en de verkeersveiligheid is niet in algemeenheid te 

beantwoorden, omdat dit zeer sterk afhankelijk is van de situatie, waaronder de 

inrichting en omgeving van de weg, voertuigen en verkeersintensiteiten. 

Wanneer wij infrastructurele projecten uitvoeren aan onze wegen, dan 

onderzoeken we voorafgaand de verbeteringen die we kunnen aanbrengen.

Niet alleen op het gebied van verkeersveiligheid en de inrichting van de weg, 

ook op het gebied van flora en fauna, leefbaarheid, gezondheid en milieu. 

https://www.brabant.nl/-/media/0d4e99d12ed54955b522e7e0d1b192f3.pdf?la=nl
https://www.brabant.nl/-/media/0d4e99d12ed54955b522e7e0d1b192f3.pdf?la=nl
https://noordbrabant.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/9ae46d0d-db2f-46e1-8a99-f9d8cfca7764?documentId=29f4d669-7987-45d6-b5e3-0ed07844b31d&agendaItemId=2cd98104-5911-4300-816c-1ec34e657264
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Door de uitbreiding van snelfietspaden tussen de grotere kernen, waaraan wij 

als provincie bijdragen, worden de mogelijkheden om snel en comfortabel met 

de fiets te reizen, ook op grotere afstanden, vergroot. Dit komt ook ten gunste 

van de klimaatdoelen.

3. Welke bronmaatregelen kunnen wij als provincie nog meer nemen? Is het 

College bereid om deze op korte termijn te nemen (en waarom wel/niet)?

Antwoord: Zie het antwoord op vraag 1. Daarnaast verwijzen wij u naar het 

Beleidskader Milieu dat voor de zomer ter inzage wordt gelegd.
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4. a) In het advies staat dat inwoners zelf ook kunnen bijdragen aan schonere 

luchtkwaliteit. Is het College bereid om in te zetten op betere communicatie 

naar de inwoners over hoe zij kunnen bijdragen? 

b) De GGD noemt het gebruik maken van OV en het minder of niet stoken van 

houtkachels, barbecues en het afsteken van vuurwerk als manieren hoe 

inwoners zelf kunnen bijdragen aan gezondere lucht. Is het College bereid om 

te onderzoeken welk beleid hierop gevoerd kan worden? Of op specifieke 

punten inwoners beter te informeren om bij te dragen aan schonere lucht?

Antwoord: Ja, via onze eigen media informeren wij Brabantse inwoners hoe zij 

zelf kunnen bijdragen aan een schonere lucht en over het stookalert. Het 

instellen van vuurwerkverboden of vuurwerkvrije zones is aan de gemeenten. 

5. De GGD adviseert in het rapport om in de landbouw de latente 

vergunningsruimte te controleren en de mogelijkheden voor het intrekken van 

latente ruimte in verleende vergunningen te verkennen. Is het College bereid 

om met dit advies aan de slag te gaan?

Antwoord: Ja, voor Wabo- en Wnb-vergunningen die niet gebruikt worden 

loopt momenteel een onderzoek. Dit onderzoek heeft betrekking op 

intrekkingsmogelijkheden van vergunningen (of delen daarvan) die geheel of 

gedeeltelijk niet worden gebruikt. Het gaat om vergunde ruimte die op papier 

wel maar in de praktijk niet wordt gebruikt. Te denken valt aan activiteiten die 

niet (meer) plaatsvinden en/of (potentiële) emissies die niet (meer) 

plaatsvinden. Tijdens de behandeling van Statenvoorstel 55/21 Begroting 2022 

van 12 november 2021 is door gedeputeerde Lemkes hierover een toezegging 

gedaan (stuknummer 4992319). De resultaten van dit onderzoek worden eind 

2022 verwacht. PS zal hierover te zijner tijd worden geïnformeerd. In de meeste 

gevallen is de provincie niet het bevoegd gezag.

6. De provincie streeft naar verbetering van de gezondheidsbeleving. In het 

rapport staat dat de lucht die bewoners in Noord-Brabant inademen 

vergelijkbaar is met de lucht die iemand zou inademen als een huisgenoot elke 

dag bijna 5 sigaretten binnenshuis rookt. Wat GroenLinks betreft accepteren 

we dit niet als een gegeven. Is het College bereid om in gesprek te gaan met 

de Brabantse gemeenten die het schone luchtakkoord nog niet hebben 

ondertekend om hen te overtuigen om toch te tekenen en hun 

verantwoordelijkheid te pakken?

https://www.brabant.nl/onderwerpen/milieu/luchtkwaliteit/stookalert
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Antwoord: Ja, wij starten een SpUK aanvraag voor financiering van een 

projectleider voor een half jaar voor ondersteuning van kleine gemeenten bij 

verkenning voor toetreding tot en implementatie van het Schone Lucht 

Akkoord (SLA). 

Overeenkomstig het door Gedeputeerde Staten van Noord-Brabant genomen 

besluit,

namens deze,

I.A.H.M. Cortenbach,

programmamanager Milieu en Energie

(Deze brief is, na vaststelling door het college, digitaal door de verantwoordelijk programmamanager 

ondertekend)

https://www.rvo.nl/subsidie-en-financieringswijzer/spuk-sla
https://www.schoneluchtakkoord.nl/

